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Vážení spoluobčané,
máme za sebou další kalendářní rok, a to zvláštní rok 2020. S končícím létem se v České re-
publice začal opět šířit coronavirus a počet nakažených nemocí covid-19 začal strmě růst. 
Nejinak to bylo u nás v Chuchelné, kdy jsme měli do konce září 2020 jen pět pozitivních lidí, 
do konce října 2020 přibylo dalších 53 nakažených obyvatel. V listopadu se nakazilo dalších 
53 spoluobčanů, v prosinci jich bylo jen 17 nakažených. Nákaza se nevyhnula také pěti pra-
covníkům OÚ, vykonávající veřejně prospěšné práce, některým zastupitelům a koncem roku 
i starostovi. Celkově se nakazilo v loňském roce 145 našich spoluobčanů, což činí 11,3 % oby-
vatel Chuchelné. Chci věřit, že se již taková vysoká čísla nakažených nebudou letos opakovat 
a že se opět začneme radovat z maličkostí a uznávat jeden druhého.
Členové Rady obce Chuchelná pokračovali ve své práci a sešli se ke svým jednáním ve čtvrtém kvartále loňského roku 
7 krát. Mezi nejdůležitější body patřila příprava rozpočtu obce na letošní rok. Myslím si, že to bylo věštění z křišťálové 
koule, když nebylo možné odhadnout, kolik fi nančních prostředků ze státního rozpočtu přijde. Některé akce, které ještě 
nejsou projekčně dokončeny, a chceme je v letošním roce uskutečnit, jsme museli rozpočtově odhadovat.
Dne 5. 11. 2020 jsme měli být účastníky soudního řízení ve věci vyklizení obecního bytu na ulici Mírová nájemcem, který 
zde bydlí bez platné smlouvy již více než rok. Bohužel se tato věc odkládá z důvodu nouzového stavu na dobu neurčitou.
Každého občana zajímá, jaké poplatky bude letos platit. Za svoz komunálního odpadu a likvidaci ostatních komodit s tím 
souvisejících bylo Radou obce doporučeno zvýšit poplatek o 20,–Kč, to je na 540,–Kč/na občana/rok. Nakonec Zastupi-
telstvo obce odsouhlasilo poplatek 550,– Kč/na občana/rok. Vzhledem k novému zákonu o odpadech musíme počítat 
s navyšováním i v dalších letech. U stočného se částka zvyšuje o 1 Kč na 19,– Kč bez DPH. Obecní zastupitelstvo navržené 
poplatky pro rok 2021 schválilo.
Zastupitelstvo obce se na svém pravidelném zasedání ve čtvrtém kvartále sešlo jen jednou, a to 2. 12. 2019. Jako nejdů-
ležitější bylo schválení rozpočtu na rok 2021. Sestavování rozpočtu na letošní rok nebylo jednoduché. V případě splnění 
všech výdajových položek bychom potřebovali cca 60 miliónů korun, které by měly být pokryty ze zůstatku z roku 2020, 
plánovaných příjmů z dotací, příjmů letošního roku a plánovaného úvěru 10–12 miliónů korun. Obec se musí dál staveb-
ně rozvíjet i v roce 2021. Hlavními akcemi letošního roku bude konečně začít s celkovou rekonstrukcí zdravotního stře-
diska, realizovat rekonstrukci školního hřiště na multifunkční, vybudovat nový rybník na Restě, konečně realizovat točnu 
autobusu za náhradním hřištěm či zahájit stavbu hospodářské budovy u obecního úřadu. Celkový objem fi nančních 
prostředků na zmíněné akce je cca 40 miliónů korun a ze 35 % by měl být pokryt dotacemi. O schváleném rozpočtu obce 
Chuchelná se můžete dozvědět více na dalších stránkách zpravodaje. Určitě se bude schválený rozpočet během roku 2021 
rozpočtovými opatřeními měnit. Nemůžeme vědět, co nám letošní rok přinese a čím nás překvapí. V dalších zpravodajích 
bychom Vás chtěli i nadále informovat o probíhajících stavebních akcích.
Dalším důležitým bodem zastupitelstva obce bylo projednání koupi části pozemku p. č.1001/1, k. ú. Chuchelná, ve vý-
měře 5627 m2 od Správy železnic. Jedná se o pozemek u vlakového nádraží, který by byl v budoucnu využitý na točnu 
autobusů s parkovištěm pro osobní auta. První navržená tržní cena, stanovena znaleckým posudkem Správy železnic, 
byla ve výši 1 305 030,00 Kč, což by činilo 231,00 Kč/m2. Tato cena pro nás byla nepřijatelná. Nechali jsme si zhotovit nový 
znalecký posudek, který byl o polovinu levnější. Nyní musí dojít k vypracování nového revizního posudku, jehož cenu 
bude schvalovat zastupitelstvo obce na nejbližším zasedání. 
Jelikož tento důležitý bod není dořešený, vzal se jen na vědo-
mí s vyřešením v letošním roce. 
Neméně důležitým bodem bylo schválení rozhodnutí o po-
skytnutí dotace na trochu pozapomenutý a  ještě nedokon-
čený projekt „Odstavná parkoviště Chuchelná – parkoviště 
P+R“, o kterém jsem se zmiňoval v říjnovém zpravodaji.
Ve stavebních pracích jsme se snažili dokončit některé res-
ty, např. plánované výtluky místních komunikací i  různé 
opravy obecního majetku. Zásluhou Rudolfa Hoňka se ještě 
podařilo zřídit poslední přístupový chodník k novému OÚ, 
navazující na  přechod pro chodce nad křižovatkou, který 
zkrátí cestu občanům na obecní úřad, do lékárny i zdravot-
ního střediska. I když se nestihlo realizovat všechny stavební 
akce rozpočtu minulého roku, můžeme být určitě spokojeni. 

ÚVODNÍ SLOVO STAROSTY
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Žáci základní školy jsou nadšeni přírodovědnou učebnou, rekonstrukcí plynové 
kotelny by jim už neměla být zima. Otevření kanalizační stoky výrazně pomohlo 
uchránit obec při podzimních vytrvalých deštích, pět stavebníků se může připo-
jit na novou kanalizační a vodovodní síť a začít v letošním roce stavět své nové 
rodinné domy. Jedna z dominant obce, Kaple sv. Kříže, se konečně dočkala opra-
vy spodního vstupu a venkovních úprav, které určitě ocení nejen návštěvníci 
naší obce. Celkově bylo do stavebních akcí v loňském roce investováno přibližně 
cca 8 miliónů korun. O uskutečněných stavebních akcích v roce 2020 jste byli 
seznamováni v minulých zpravodajích a můžete se o nich dozvědět více na na-
šich obecních stránkách.
Ministerstvo zemědělství vyhlásilo dne 16. 10. 2020 dotační výzvu „Podpora 
opatření na rybnících a malých vodních nádržích ve vlastnictví obce – 2. etapa“. 
Jelikož jsme nebyli v roce 2019 v této výzvě úspěšní, a nechtěli jsme ponechat 
nic náhodě, podali jsme novou žádost dne 19. 10. 2020. Nyní čekáme, zda žádost 
bude podpořena a my se dočkáme nového rybníku v obci.
Začátkem října 2020 jsme již podruhé prováděli postřik na likvidaci křídlatky 
v obci Chuchelná a můžeme konstatovat, že náklady do této práce vložené ne-
byly zbytečné. Přesto musíme v této činnosti v dalších letech pokračovat. I když jsme v obci zasadili jen několik stromů, 
počítá se s výsadbou a ozeleňování obce i v letošním roce.

Věřím, že se rádi začtete do článků o naší historii, 
ve  kterých bychom rádi, s  kronikářkou obce Re-
ginou Olejákovou, pokračovali. Tentokráte je to 
o  4. knížeti, Felixi Lichnovském, který se zaslou-
žil o první obecní školu v Chuchelné v roce 1842. 
Určitě jste také zaznamenali osazení třetí informač-
ní tabule s  rodovým stromem Lichnovských před 
mauzoleem. Tím jsme zakončili její celkové ven-
kovní úpravy. Nemalé plány mají také členové Mu-
zea Chuchelná, kteří chtějí v letošním roce upravit 
vzhled své budovy. Věřím, že ve spolupráci i se členy 
Muzea Chuchelná, oživíme turistický ruch v  obci 
a  zájem o  tyto dva zajímavé objekty v  naší obci. 
Určitě se nemáme za  co stydět a  máme co nabíd-
nout.
Chtěl bych poděkovat všem občanům i  spolkům, 
kteří se i v tomto podivném roce v rámci možností 

snažili něco pro obec udělat, i když to nebylo lehké. Chci věřit, že se celospolečenský život v obci dostane letos do správ-
ných kolejí a my se budeme moci scházet na plánovaných kulturních akcích.
Nikdo z nás nečeká jednoduchý rok. Určitě si ale každý z Vás na prahu nového roku dal určitá předsevzetí a přání. Nechť 
se Vám všechno v roce 2021 splní, buďte však nejen k sobě, ale i ostatním laskaví, ohleduplní a hlavně tolerantní.

Ing. Rudolf Sněhota – starosta obce
starosta@chuchelna.com
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INFORMACE OBECNÍHO ÚŘADU

ROZPOČET NA ROK 2021

pol. DAŇOVÉ A NEDAŇOVÉ PŘÍJMY  Kč  
1111 Daň z příjmu fyzických osob ze závislé činnosti  4 000 000,00 Kč  
1112 Daň z příjmu fyz.osob ze samost.výděl.činnosti  40 000,00 Kč  
1113 Daň z příjmu fyz. osob z kapitál.výnosů   400 000,00 Kč  
1121 Daň z příjmu právnických osob  2 700 000,00 Kč  
1122 Daň z příjmů právnických osob za obec  200 000,00 Kč  
1211 Daň z přidané hodnoty  7 500 000,00 Kč  
1335 Poplatky za odnětí pozemků plnění funkcí lesa  5 000,00 Kč  
1340 Poplatek za komunální odpad  700 000,00 Kč  
1341 Poplatek ze psů  30 000,00 Kč  
1343 Poplatek za užívání veřejného prostranství  1 000,00 Kč  
1361 Správní poplatky  25 000,00 Kč  
1381 Daň z hazardních her  80 000,00 Kč  
1511 Daň z nemovitostí  150 000,00 Kč  
 Celkem 15 831 000,00 Kč 

 POSKYTNUTÉ DOTACE  
4112 Neinvestiční dotace ze SR na státní správu   435 700,00 Kč  
4216 ostatní investiční transfery terminál, hřiště, rybník  17 234 027,95 Kč  
 Celkem bez oddílu a pargrafů (pouze položky) 17 669 727,95 Kč 

par. OSTATNÍ NEDAŇOVÉ PŘÍJMY  
1019 Příjmy z pronájmu pozemků  4 000,00 Kč  
2321 Odvádění a čištění odpad.vod  1 300 000,00 Kč  
3314 Činnosti knihovnické  1 000,00 Kč  
3322 Obnova a ochrana kulturních památek  799 800,00 Kč  
3341 Rozhlas a televize  5 000,00 Kč  
3392 Zájmová činnost v kultuře  15 000,00 Kč  
3399 Ostatní záležitosti kultury, církví a sd. prost.  40 000,00 Kč  
3612 Bytové hospodářství  400 000,00 Kč  
3613 Nebytové hospodářství   600 000,00 Kč  
3632 Pohřebnictví  20 000,00 Kč  
3639 Komunální služby a územní rozvoj  3 000,00 Kč  
3722 Sběr a svoz komunálního odpadu   100 000,00 Kč  
3725 Využívání a zneškodňování nebezpečných odpadů  170 000,00 Kč  
6171 Činnost místní správy  30 000,00 Kč  
6310 Obecné příjmy a výdaje z fi nančních operací  2 000,00 Kč  
6330 Převody vlastním fondům  100 000,00 Kč  
 C E L K E M  3 589 800,00 Kč 
 PŘÍJMY CELKEM  37 090 527,95 Kč  

par. VÝDAJE   Celková suma
2212 Silnice   
 MK (čištění, sjízdnost, zimní údržba)  100 000,00 Kč  
 Technická dokumentace opravy ul. Mírová, výtluky  100 000,00 Kč  
 Točna autobusu za NH  2 500 000,00 Kč  2 700 000,00 Kč 
2219 Záležitosti pozemních komunikací – chodníky  
 Nájemné  5 500,00 Kč  
 Oprava chodníků  100 000,00 Kč  
 Parkoviště P+R  800 000,00 Kč  
 Úrok z úvěru  150 000,00 Kč   1 055 500,00 Kč 
2292 Dopravní obslužnost  100 000,00 Kč   100 000,00 Kč 
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2321 Odvádění a čištění odpadních vod   
 Opravy a údržby kanalizace, projekt na kanalizaci  800 000,00 Kč   800 000,00 Kč 
2339 Záležitosti vodních toků a vodohospodářských děl  6 400 000,00 Kč   6 400 000,00 Kč 
3113 Základní školy   
 ZŠ – neinvestiční příspěvek  1 900 000,00 Kč  
 víceúčelové hřiště  5 600 000,00 Kč   7 500 000,00 Kč 
3314 Činnosti knihovnické  
 Elektřina, dohoda, voda atd.  50 000,00 Kč   50 000,00 Kč 
3319 Ostatní záležitosti kultury (kronika)  30 000,00 Kč   30 000,00 Kč 
3322 Zachov. a obnova kult. památ. (mausol.)    
 Elektřina mausoleum  20 000,00 Kč   20 000,00 Kč 
3341 Místní rozhlas (provoz a údržba)  50 000,00 Kč   50 000,00 Kč 
3392 Zájmová činn. v kult. KD údržba  200 000,00 Kč   200 000,00 Kč 
3399 Ostatní záležitosti kultury, církví a sd. prost.  
 Kulturní akce  200 000,00 Kč   200 000,00 Kč 
3419 Tělovýchovná činnost  
 TJ, Turisté – neinvestiční dotace  310 000,00 Kč   310 000,00 Kč 
3421 Využití volného času dětí a mládeže (SRPŠ, dět.hř)  1 110 000,00 Kč   1 110 000,00 Kč 
3429 Ostatní zájmová činnost  
 Myslivci, včelaři, holubáři, vojáci,   140 000,00 Kč   140 000,00 Kč 
3511 Činnost ordinací praktických lékařů – zdr. středi.  22 000 000,00 Kč   22 000 000,00 Kč 
3612 Bytové hospodářství  
 Bytová zóna Družstevní  400 000,00 Kč  
 Údržba, opravy  700 000,00 Kč   1 100 000,00 Kč 
3613 Nebytové hospodářství   
 Hospodářská budova u nového OÚ  2 000 000,00 Kč   2 000 000,00 Kč 
3631 Veřejné osvětlení  
 Elektřina  150 000,00 Kč  
 Údržba  150 000,00 Kč  
 Nákup osvětlení  150 000,00 Kč   450 000,00 Kč 
3632 Pohřebnictví  
 Provozní výdaje  15 000,00 Kč  
 oprava plotu  500 000,00 Kč   515 000,00 Kč 
3639 Komunální služby a územní rozvoj  
 Práce geodetické , odkup pozemků  730 000,00 Kč   730 000,00 Kč 
3722 Sběr a svoz komunálního odpadu  1 300 000,00 Kč   1 300 000,00 Kč 
3729 Ostatní nakládání s odpady  
 skládka  60 000,00 Kč   60 000,00 Kč 
3745 Péče o vzhled obcí a veřejnou zeleň  5 000 000,00 Kč   5 000 000,00 Kč 
4222 Veřejně prospěšné práce  200 000,00 Kč   200 000,00 Kč 
5512 Požární ochrana   
 Dotace na činnost SDH  45 000,00 Kč  
 Činnost JSDHO   150 000,00 Kč   195 000,00 Kč 
6112 Zastupitelstva obcí  1 500 000,00 Kč   1 500 000,00 Kč 
6171 Činnost místní správy (provoz OÚ)  3 400 000,00 Kč   3 400 000,00 Kč 
6310 Obecné příjmy a výdaje z fi nančních operací  50 000,00 Kč   50 000,00 Kč 
6320 Pojištění   115 000,00 Kč   115 000,00 Kč 
6330 Převody vlastním fondům  100 000,00 Kč   100 000,00 Kč 
6399 Finanční operace (DPH,daň z př.za obec)  500 000,00 Kč   500 000,00 Kč 
6402 Finanční vypořádání minulých let   2 490,00 Kč 
6409 Ostatní činnost   
 Rezerva   - Kč 
 Ostatní neinv.dot.veř.úz.rozp. (SOH)   65 000,00 Kč   65 000,00 Kč 
 Ostatní neinv.dotace.veř.úz.rozp. (Mikroregion)  5 000,00 Kč   5 000,00 Kč 
 VÝDAJE CELKEM  59 950 500,00 Kč   59 952 990,00 Kč 

pol.  FINANCOVÁNÍ - v tis. Kč
8115  fi nacování pokrývá rozdíl mezi příjmy a výdaji    11 612 462,05 Kč 
8123  úvěr čerpání   12 000 000,00 Kč 
8124  splátky úvěru   -750 000,00 Kč 
Rozdíl mezi příjmy a výdaji je pokryt fi nancováním.   
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SVOZOVÝ KALENDÁŘ OBCE CHUCHELNÁ NA ROK 2021

Svoz PDO – sudý týden Svoz BIO – lichý týden
leden 04.01. 18.01. leden
únor 01.02. 15.02. únor
březen 01.03. 15.03. 29.03. březen 22.03.
duben 12.04. 26.04. duben 03.04. 19.04.
květen 10.05. 24.05. květen 03.05. 17.05. 31.05.
červen 07.06. 21.06. červen 14.06. 28.06.
červenec 05.07. 19.07. červenec 12.07. 26.07.
srpen 02.08. 16.08. 30.08. srpen 09.08. 23.08.
září 13.09. 27.09. září 06.09. 20.09.
říjen 11.10. 25.10. říjen 04.10. 18.10.
listopad 08.11. 22.11. listopad 01.11. 15.11.
prosinec 06.12. 20.12. prosinec

Svoz papír – modrý pytel Svoz plasty – žlutý pytel

Velkoobjemový odpad
leden 14.01. leden 07.01.
únor 11.02. únor 01.02. 25.02.
březen 11.03. březen  
duben 08.04. duben 01.04.

sobota  17. 4. 2021
květen 13.05. květen 06.05.
červen 17.06. červen 03.06.
červenec 15.07. červenec 01.07. 29.07.
srpen 12.08. srpen
září 16.09. září 02.09. 30.09.

sobota  9. 10. 2021
říjen 14.10. říjen 28.10.
listopad 11.11. listopad
prosinec 09.12. prosinec 02.12.

Informace ke svozu odpadů – Svoz odpadů probíhá od 5:00 hod do 22:00 hod.
Plasty:  žlutý pytel
V obci je zaveden společný sběr plastů, nápojových kar-
tónů Tetrapak a drobný kov – žlutý pytel
(krabice od mléka, džusů, vína, plechovky, apod.)

Papír: modrý pytel
Noviny a kartóny vystavujte pevně svázané do balíků.
Modrý pytel slouží pro drobný papírový odpad.

Bio odpad: hnědá popelnice 
Sbírá se – tráva, listy a nať ze zeleniny, jadřince, pecky z ovoce, kávový odpad,čajový odpad, piliny, plevel, seno,sláma, 
listí, dřevní hmota, větve do dl. 25 cm a průřezu 2 cm.
Nesbírá se – hlína, papír, vaječné skořápky, kosti, uhynulá zvířata, podestýlky domácích zvířat, atd.
Nebudou sbírány pytle s bioodpadem, které budou stát u popelnic!!!

Případná změna svozového dne Vám bude v předstihu oznámena!

OZNÁMENÍ
Výběr poplatků za psa, svoz PDO a zahrádky proběhne v pondělí 15. ÚNORA 2021

od 8 –12 hod a 13–17 hod.
OÚ Chuchelná, K. M. Lichnovského 10, 1. patro.

Místní poplatek za psa 2020: 200,– Kč – za prvního psa
 300,– Kč – druhý a každý další pes téhož majitele.

Místní poplatek za svoz PDO 2021  činí 550,-Kč/osoba a rok.
Poplatky je možno hradit v hotovosti i platební kartou.
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STATISTICKÉ ÚDAJE OBCE CHUCHELNÁ ZA ROK 2020
CHUCHELNÁ
Počet obyvatel 1 284
Rozloha 7,67 km2

Hustota zalidnění 167,41 obyvatel na km2

Vývoj počtu obyvatel
2010 2011 2012 2013 2014 2015 2016 2017 2018 2019
1 303 1 274 1 277 1 273 1 266 1 285 1 270 1 277 1 287 1 284

Pozn.: Počet obyvatel k 31. 12. daného roku dle údajů ČSÚ.

Zdroj: ČSÚ, vlastní zpracování, 2020.
Pohyb obyvatelstva 1991–2019 (migrace obyvatel)

Rok Stav 1.1. Narození Zemřelí Přistěhovalí Vystěhovalí Přírůstek 
přirozený

Přírůstek 
migrační

Přírůstek 
celkový

Stav 
31.12.

1991 1 317 22 13 28 23 9 5 14 1 331
2001 1 328 10 11 10 23 -1 -13 -14 1 314
2011 1 274 15 10 22 24 5 -2 3 1 277
2014 1 266 8 6 33 16 2 17 19 1 285
2015 1 285 8 18 26 30 -10 -4 -14 1 271
2016 1 271 10 17 30 24 -7 6 -1 1 270
2017 1 270 11 9 36 31 2 5 7 1 277
2018 1 277 17 9 36 34 8 2 10 1 287
2019 1 287 9 18 30 24 -9 6 -3 1 284 

Údaje dle ČSÚ, 2020.
Průměrný věk obyvatel

2010 2011 2012 2013 2014 2015 2016 2017 2018 2019
40,2 40,2 40,3 40,6 40,8 41,1 41,7 42 42,1 42,3

Údaje dle ČSÚ, 2020.

Zdroj: ČSÚ, vlastní zpracování, 2020.
Rozložení věkových skupin obyvatelstva (2005–2019)

Rok Celkem obyvatel 0–14 let 15–64 let 65+ let
2019 1284 208 862 214
2015 1271 191 892 188
2010 1284 180 929 175
2005 1303 184 952 167

Údaje dle ČSÚ, 2020.
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NA KOLE ZA POZNÁNÍM HISTORIE – STEZKOU RODU LICHNOVSKÝCH – ETAPA II

V minulých dvou Zpravodajích jsme již psali o společném 
projektu s polskými Krzanowicemi z Fondu mikroprojektů 
v  Euroregionu Silesia, v  rámci programu INTEREG V-A 
Česká republika – Polsko s názvem „Na kole za poznáním 
historie – stezkou rodu Lichnovských – etapa II“. Za krás-
ného slunečného, ale velmi větrného počasí dne 3. 10. 2020 

proběhla poslední povinná aktivita „Společný výlet na kole 
po  tematické stezce“. Program akce začal ofi ciálním ote-
vřením skateparku a pumptracku v Krzanowicích přestři-
žením pásky starosty Chuchelné Ing. Rudolfem Sněhotou 
a Krzanowic Ing. Andrzejem Strzedullou a rovněž dvěma 
iniciátory myšlenky vybudování tohoto sportoviště. Násle-
dovalo krátké bezpečnostní školení policistů a pro zájem-
ce také praktické ukázky s instruktory. Přítomná veřejnost 
byla obeznámena se způsobem spolufi nancování projektu. 
Účastníci aktivity se následně vydali na konečné stanoviš-
tě do Chuchelné, ke Kapli sv. Kříže, kde si prohlédli kapli 
s restaurovaným vstupem a infopanely, které byly předmě-
tem samotného projektu. Dále byli účastníci vyzváni k pro-
hlídce a občerstvení. 
Tento projekt opět připomenul naši společnou minulost 
a  ukázal pevné vazby občanů Chuchelné a  Krzanowic 
i po stech letech. 
Více o tomto projektu a jeho aktivitách lze najít na webo-
vých stránkách www.chuchelna.com.

Ing. Rudolf Sněhota – starosta obce
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VARIANTNÍ STUDIE PRO NAKLÁDÁNÍ S ODPADNÍMI VODAMI 
KOMUNÁLNÍHO CHARAKTERU V OBCI CHUCHELNÁ

V  roce 2018 reagovala obec Chuchelná na  Výzvu Moravskoslezského kraje 
ve vyhlášeném dotačním programu „Podpora návrhu řešení nakládání s vodami 
na území, příp. části území, obce“, o jehož vyhlášení rozhodla Rada MSK svým 
usnesením č. 49/4356 ze dne 23. 10. 2018. O poskytnutí dotace a uzavření Smlou-
vy rozhodlo zastupitelstvo kraje svým usnesením č. 11/1348 ze dne 13. 3. 2019 
a zastupitelstvo obce Chuchelná usnesením č.2/02/19 – j) ze dne 29. 4. 2019.
Cílem projektu s názvem „Variantní studie pro nakládání s odpadními vodami 
komunálního charakteru v obci Chuchelná“ bylo pořízení podkladů pro násle-
dující projektovou dokumentaci efektivnějšího odkanalizování obce Chuchelná. 
Výsledkem bylo minimalizování investičních nákladů na stavbu nové mechanic-
ko – biologické ČOV v obci Chuchelná. V letech 2008–2010 si obec Chuchelná 
nechala zpracovat projektovou dokumentaci na oddílnou kanalizaci, z důvodu 
vysoké fi nanční náročnosti se tento projekt nerealizoval. Variantní studie počí-
tá s maximálním využitím stávající jednotné kanalizace při nalezení etapizace 
oprav těchto stok a následné jejich napojení, v současné době postupně zaústě-
ných do vodního toku Zbojnička, na nově trasovanou kmenovou stoku. Studie 
variantně vyřeší i mechanicko – biologickou ČOV s ohledem na čištění odpad-
ních vod přiváděných jednotnou kanalizací a dále koncepčně vyřeší i nezbytné 

objekty na stokové síti a průchodnost stok územím obce.
Celkovým výsledkem byl výběr nejvhodnější varianty 
k dalšímu rozpracování v navazujících stupních projek-
tové dokumentace, ke změně PRVKUK a případně změ-
ně Územního plánu obce Chuchelná.
V průběhu roku 2019 došlo k vyhlášení veřejné zakáz-
ky s předpokládanou cenou 332.400,- Kč včetně DPH. 
Výběrového řízení se zúčastnily tři subjekty, zaručující 
autorizaci vodohospodářských staveb. Po  posouzení 
všech nabídek byla vyhodnocena jako nejvýhodnější 
cenová nabídka ve výši 328.925,- Kč vč. DPH fi rmy Ga-
lerie zahrada s.r.o. z Branky u Opavy. Dne 11. 3. 2020 
byli s variantami budoucího odkanalizování obce sezná-
meni obecní zastupitelé, dne 22. 6. 2020 široká veřejnost 
na veřejném projednávání. Zastupitelstvo obce Chuchel-
ná schválilo dne 24. 6. 2020 variantu č. 7, což by měla 
být kombinace nové kmenové stoky jednotné gravitační kanalizace se zaústěním stávajících stok jednotné kanalizace 
přes dešťové oddělovače a doplnění kanalizační sítě obce o nové úseky oddílné splaškové gravitační a oddílné splaškové 
tlakové kanalizace. Území obce by tím mělo být rozděleno na 3 povodí , a to centrální ČOV 1 s povodím celé obce Chu-
chelná s výjimkou stávajícího povodí současné čerpací stanice pod podnikem PF PLASTY CZ Chuchelná a povodí místní 

části Resta. Dále by měly být lokální ČOV 2 – povodí stáva-
jící čerpací stanice pod podnikem Formy a Plasty a lokální 
ČOV 3 – místní část Resta. V následujících letech by mělo 
dojít k  detailnímu rozpracování projektové dokumentace 
a následné realizaci.
MSK poskytla obci Chuchelná neinvestiční dotaci v  maxi-
mální výši 74,92 % celkových skutečně vynaložených uznatel-
ných nákladů, maximálně však ve výši 249.000,- Kč. Konečná 
výše dotace bude stanovena s  ohledem na  skutečnou výši 
celkových uznatelných nákladů doložených v rámci závěreč-
ného vyúčtování.
Více informací lze najít na  webových obecních stránkách 
www.chuchelna.com

Ing. Rudolf Sněhota – starosta obce 
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ZPRÁVA O ČINNOSTI KULTURNÍ KOMISE V ROCE 2020
Rok 2020 se do všech kronik zapíše jistě jako rok velmi výjimečný, kdy veškerý kulturní a společenský živost zastavila koro-
navirová infekce. Nejinak tomu bylo i v naší obci, a proto zpráva o kulturním dění bude jen velmi krátká a stručná.
Ze všech plánovaných akcí tento rok proběhly pouze akce, které jsme měli naplánovány na měsíc leden.
Hned 5. 1. 2020 jsme si mohli přijít poslechnout Novoroční koncert smyčcového Dittersova kvarteta z Opavy, který krásným 
provedením známých skladeb starých mistrů rozezvučel náš kostel. Po koncertě jsme již tradičně podávali novoroční punč. 
Výtěžek z dobrovolného příspěvku za punč ve výši 1500,-Kč jsme tentokrát přidali do Tříkrálové sbírky v obci.
V pátek 24. 1. jsme pořádali tradiční Obecní ples, kterého se i díky návštěvě našich hostů z družební Chuchelny účastnilo cel-
kem velké množství občanů. K tanci a poslechu nám hrálo tradičně Unico, program obohatilo vystoupení tanečníků Taneční 
školy v Hlučíně a vystoupení mladých tanečnic z Klubu streetdance z Opavy. Bohatou tombolu ocenili i hosté z Chuchelny, 
kteří měli šťastnou ruku ve výběru losů a mnohé ceny si na památku od nás odvezli.
V srpnu jsme se podíleli na organizování akce překonání rekordu ve shybech našeho mladého sportovce Marka Náhlíka, 
jehož sportovní výkon jistě zaslouží obdiv všech.
Bohužel plány na jarní a následně i podzimní akce nám zastavila koronavirová nákaza, takže se činnost Kulturní komise 
omezila pouze na organizování příspěvků do Zpravodaje a pomoc při organizaci prodeje vánočních perníčků, které napek-
ly a nazdobily členky Klubu seniorů a které, pro nemožnost 
konání Mikulášského jarmarku, prodávaly pouze v první ad-
ventní neděli odpoledne.
Doufáme, že se nám v příštím roce podaří kulturní činnost v 
naší obci obnovit, že se již další vlna nákazy neobjeví a spole-
čenský život se vrátí do starých kolejí.
Plán činnosti na příští rok zatím nepředkládáme, vyčkáme 
dalšího uvolňování a omezení, na které budeme reagovat ak-
tuálně a plánované akce budeme dle možností organizovat.
Přeji Vám všem jménem Kulturní komise do nového roku 
hlavně dobré zdraví, hodně štěstí a osobních úspěchů.

Za Kulturní komisi MUDr. Ilona Nedvědová

CHRÁMOVÝ SBOR CHUCHELNÁ: OHLÉDNUTÍ ZA ČINNOSTÍ V ROCE 2020
Kéž bych Vám teď na tomto místě mohla psát o množství práce a prozpívaných hodin, které jsme jako členové sboru absol-
vovali. Ale o tomto prapodivném roce se dá jen říct: „Díky Bohu, že jsme se ve zdraví dočkali jeho konce“.
Naposledy jsme si při mši společně zazpívali po loňských Vánocích 5. 1. 2020 a pak již naši přípravu na Velikonoce přeruši-
la jarní vlna coronavirových omezení. Po jejich uvolnění v červnu stihli naši 
mladší členové spolu se scholou oslavit při mši svaté 10 let od kněžského 
svěcení našeho milého Otce Vlastimila, kterému patří velké poděkování, že 
nás již čtvrtým rokem duchovně vede a láskyplně povzbuzuje ve víře.
Po prázdninách jsme se několikrát sešli na zkouškách sboru, abychom za-
zpívali na odpustové mši svaté 13. 9., také jsme oslavili 70. a 50. narozeniny 
našich dvou členek a  opět nám zhoršující se epidemiologická situace za-
bránila v dalším veřejném vystupování, tentokrát přímo se zákazem zpěvu. 
A tak muselo být zrušeno každoroční Setkání chrámových sborů na Hlu-
čínsku, které se mělo letos uskutečnit 11. 10. 2020 v  Kobeřicích. Snad se 
vše za rok obnoví, bývá to vždy úžasné a inspirativní odpoledne a moc nám 
letos chybí. Vy, jako pravidelní návštěvníci si jistě pamatujete na roky 2000 
a 2012, kdy se chrámové sbory setkaly v našem chrámu v Chuchelné, určitě 
v budoucnu ještě tuto akci uspořádáme. 
Letošní rok byl tedy tišší než obvykle, ale nechť nám to neubere na vnitřní 
radosti, posílí naši víru, naději a lásku. Přejeme Vám v nadcházejícím roce 
mnoho radostných chvil, nadějných myšlenek a laskavých slov. Už se těšíme 
na společné zpívání a na opětovné shledání s Vámi!

Ing. Liána Vinklárková – vedoucí sboru

Blahopřání
Blahopřejeme jubilantům obce Chuchelná, 
kteří oslavili svá životní jubilea:
LISTOPAD 2020: - Růžena Medková 80 let
 - Karel Zajíček 80 let
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LÉČBA JANY SCHLOSSARKOVÉ V RÚ CHUCHELNÁ
Narodila se 22. června v Hlučíně, kde také bydlí. Je českou regionální lidovou bás-
nířkou a spisovatelkou. Svého otce nikdy nepoznala, neboť padl v bojích druhé svě-
tové války. Vyrůstala tak pouze s matkou, se sestrou a tetou. Po základní škole po-
kračovala v Opavě na Střední zdravotnické škole. Následně se stala dětskou sestrou 
v obci Ludgeřovice.
Věnuje se také literární tvorbě, k níž získala vlohy po svém otci a od  jeho sestry 
Marie Hrbáčové. Schlossarková zaznamenávala příběhy, které si pamatovala jak ze 
svých dětských let, nebo z dospělosti, například od pacientů ze svého zaměstnání 

v  lékařské ordinaci. Po same-
tové revoluci začala svými 
povídkami přispívat do  míst-
ního periodika Hlučínsko. 
Posléze začala svou tvorbu 
vydával i knižně. První z nich 
byla publikace „Co na Prajzke 
se stalo a co povědalo“ vydaná 
roku 1998 obsahující 36  bás-
ní, jež výtvarně doplnila hlu-
čínská umělkyně Iva Karaso-
vá-Třísková. Dílo se setkalo 
se zájmem čtenářů a Schlossarková proto připravila její pokračování, 
které vydala roku 1999 pod názvem „Co se stalo, u peřa povědalo“, opět 
s ilustracemi Karasové-Třískové. 
Vedle literární činnosti hraje Schlossarková na varhany v hlučínském 
kostele, připravuje také kurzy pečení. Na nich se pečou například hlu-
čínské koláče, jež jsou charakteristické použitím tučného těsta a zdobe-
ním, na které se nepoužívá drobenka, nýbrž specifi cké kopečky. 
Během roku 2009 připravila několik článků pro Opavský Deník. Ve-
dle toho je také zvána na  besedy se čtenáři. V  roce 2006 připravil 
o Schlossarkové Český rozhlas pořad ze série Apetýt. O pět let pozdě-
ji o ní natočila Česká televize díl nazvaný Na Prajzské se povědalo… 
z cyklu Na hranici tradic. 
Spisovatelka paní Schlossarková  byla hospitalizovaná k  rehabilitaci 
v RÚ Chuchelná v roce 2017. S pobytem u nás byla velmi spokojená 
a jako poděkování nám před propuštěním napsala básničku, která nás 
velmi potěšila.

MUDr. Ilona Nedvědová – předsedkyně Kulturní komise

SCHOLA CHUCHELNÁ V ROCE 2020
Rok 2020 bohužel nepřál ani setkávání, ani kultuře, posléze zpěvu vůbec… Proto byl 
i pro naši scholu rokem poněkud „dietním“. 
Z počátku roku jsme ještě jako obvykle doprovázeli svým hraním a zpěvem téměř 
každou nedělní mši i těch pár mší pro děti, které se stihly uskutečnit. Například tu, 
při které byli požehnáni tříkráloví koledníci. Pak však byla naše hudební činnost 
utnuta vládními nařízeními, která uzavřela kostely. I Velikonoce jsme bohužel prožili 
jen v úzkých rodinných kruzích – poprvé bez tradičních velikonočních zpěvů, žalmů 
a antifon.
Těšili jsme se, že se v květnu setkáme se scholisty z okolí na skvělém Soustředění schol 
z  Hlučínska, to však bylo z  pochopitelných důvodů odloženo na  podzimní termín 
a posléze pro letošek úplně zrušeno. Nikdo také neměl odvahu pustit se do pořádání 
Setkání schol – vždyť nikdo netušil, jak se bude situace vyvíjet. 
Jak jen to bylo možné, s radostí jsme se na počátku léta ke zpěvu vrátili! V červnu 
jsme svým zpěvem doprovázeli slavnostní mši při příležitosti 1. Sv. Přijímání. V září 
jsme spolu s chuchelenským chrámovým sborem oslavili odpust, bohužel však nebylo 
možné uspořádat tradiční Farní den…
Na konci září jsme „za pět minut dvanáct“, před opětovným zavedením protiepide-
miologických opatření, prožili náš největší letošní „scholový“ společný zážitek. Nestává se totiž často, že by se vdávala některá 
ze členek naší scholy! Jolča, která začala jako malá zpívat ve schole dřív, než se naučila číst, je naším pravým pokladem. 
S velikou radostí, vřelostí a dojetím jsme tedy doprovodili zpěvem nádherný svatební obřad teď již manželů Gargošových. 
Pak se však epidemiologická situace opět zhoršila a zpěv utichl. Kéž by nám všem bylo dopřáno zazpívat si pěkně od srdcí 
vánoční písně a koledy… Za Scholu z Chuchelné Mgr. Helena Musilová

Chuchelná
Motto: Ó, zámku knížat Lichnovských,

 kdybys tak mohl vyprávět
o bolesti, slzách, naději,

 jež ukryty jsou ve tvých zdech....

Ze schůdku sanitky jsem s problémy těžce slezla,
přivítal mě tady sluncem zalitý areál,

sestra Monika mě vzhůru na vozíku vezla,
přiznám se, já plná obav byla, jak to bude dál.

Po předchozích hektických dnech, ocitla jsem se v ráji
zalitém sluncem pochopení, v klidu, bezvětří,

na S2 v náplni práce snad i laskavost mají,
všude čisto a úsměvem tu personál nešetří.

Zámecký park malíř podzim časem opanoval
nádhernými barvami své palety vše ozdobil.

Měsíc tmavěmodré stíny noci přimaloval
a bohatě stříbrem hvězd oblohu rozzářil.

Dík všem, za rehabilitaci, za vzornou péči,
která v dnešním světě vůbec běžná není,

věřte, že tělo i duši pomáhá léčit
laskavé slovo, úsměv a moře pochopení.
Koberce listí na zemi, holé větve stromů,

já uzdravená, šťastná vracím se zpátky domů.
Ať jsou všechna rána v Chuchelné azurová

ze srdce přeje spokojená pacienta
Jana Schlossarková
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ZÁKLADNÍ ŠKOLA
ŠKOLNÍ DRUŽINA NA VÝLETĚ
Ve  středu 7.   října   navštívily děti 
z obou oddělení školní družiny zámek 
v  Kravařích. Probíhala zde výstava 
„Hračky ze zámku a  podzámčí.“ Při 
prohlídce zámku si děti prošly jed-
notlivé expozice, které byly doplněny 
historickými hračkami a  také si pro-
hlédly zámeckou kapli s  nádhernými 
freskami. Celou výstavou nás prová-
zela paní Dorota Letziánová knihov-
nice z  Kobeřic. Dětem se návštěva 
zámku velice líbila, aktivně vstupova-
ly do vyprávění, a tím výklad lektorky 
obohatily vlastními informacemi.

NEHULÍME, KRESLÍME
V úterý 6. října se žáci páté a šestých 
tříd zúčastnili vystoupení kreslíře 
a  ilustrátora Adolfa Dudka. Žáci se 
během 60 minut naučili nejen rych-
le kreslit, ale užili si vystoupení plné 
humorných průpovídek a dozvěděli se 
mnoho nových a zajímavých informa-
cí - například že délka předloktí odpo-
vídá délce stopy nebo že rozpětí paží 
odpovídá výšce lidského těla. 

PO STOPÁCH BAROKA
Ve středu 7. října se žáci 8. tříd zúčast-
nili exkurze Barokní památky na Hlu-
čínsku, kterou pořádala MAS Hlučín-
sko. Žáci navštívili zámek v Kravařích, 
kostel ve Velkých Hošticích a dřevěný 
kostelík v Hněvošicích. Během exkur-
ze si zúročili znalosti o baroku z hodin 
dějepisu, připomněli si hlavní archi-
tektonické znaky baroka a představili 
si významné barokní stavitele. Exkur-
ze jim představila 3 různé typy barok-
ních památek, měli možnost porovnat 
používané stavební materiály a  jed-
notlivé architektonické znaky baroka.
Exkurze byla velmi zajímavá a díky ní 
žáci poznali kulturní část z dějin Hlu-
čínska.
MIKULÁŠSKÉ MENU VE  ŠKOLNÍ   
JÍDELNĚ
Naše paní kuchařky nás umí překva-
pit. V pátek  4. 12.  nás čekala Mikuláš-
sky vyzdobená jídelna. Paní kuchařky 
připravily vše dokonale. V jídelně nás 
uvítal „anděl“ pan zástupce a „čertov-
ská“ paní ředitelka, která hlídala výdej 
skvělého oběda. 
Stravovat se v  naší školní jídelně je 
po  celý školní rok opravdu velká ra-
dost. Paní kuchařky, děkujeme!
RODILÁ MLUVČÍ V ANGLICKÉM 
JAZYCE

Pondělní hodiny angličtiny probíhaly 
ve  škole s  rodilou mluvčí paní Anita 
Raj z Indie. Vyprávěli si také o její rod-
né zemi, ukázala jim, jak vypadá sárí 
a děvčatům ozdobila  čela bindi (tečka 
na čele).
PODZIMNÍ DISTANČNÍ VÝUKA
V  polovině října se museli učitelé 
i  žáci opět přesunout do  svých “do-
mácích vysílacích studií”. Po  zkuše-
nostech z  jarní distanční výuky jsme 
téměř okamžitě přešli do Google uče-
ben, které jsme již měli částečně vy-
tvořené na jaře a dolaďovali je během 
prázdnin a září. Ze dne na den jsme se 
učili formou online setkávání na Goo-
gle Meet. V hodinách, ač každý doma, 
tak přece jen jsme se všichni spolu 
mohli vídat alespoň přes monitory.   
Abychom se mohli setkávat opravdu 
všichni, zapůjčili jsme našim žákům 
před 60 notebooků.
Koncem listopadu a začátkem prosin-
ce  se do školy postupně vraceli žáci 1. 
a 2. třídy, pak žáci 9., 4., a 5. třídy. Ro-
tačně (týden doma a  týden ve  škole) 
chodí do školy žáci 6., 7., a 8. tříd. Po-
dle hygienických opatření jsme měli 
až čtyři skupiny odpolední družiny. 
Sice stále nemůžeme ve  škole zpívat 
a cvičit, ale vyrábíme vánoční výzdo-
bu a těšíme se na Vánoce.  To, že jsme 
ve škole, si užíváme. 
Velké poděkování patří učitelům a žá-
kům za jejich aktivní online práci, ro-
dičům, hlavně menších dětí, za jejich 
pomoc při “ živém vysílání” a posílání 
úkolů. Ať už nás čeká v blízké budouc-
nosti cokoli, společně to zvládneme.

Mgr. Monika Slivková 
– ředitelka ZŠ a MŠ Chuchelná

ZŠ A MŠ CHUCHELNÁ



13

MATEŘSKÁ ŠKOLA
I  když také život v  mateřské škole je 
ovlivňován současnou epidemiolo-
gickou situací a  je nutno dodržovat 
i  u  nás přísná hygienická pravidla, 
přece se jen snažíme pro děti připravit 
pestrý vzdělávací program založený 
na prožitku.
Z operačního programu Výzkum, vý-
voj a vzdělávání a projektu Šablony II 
proběhla realizace dvou projektových 
dnů, které byly plánovány v  souladu 
s  našim Školním vzdělávacím pro-
gramem. První z  nich byl nazván 
„Hejbni kostrou“ a probíhal ve spolu-
práci s Mgr. Davidem Steffk  em, spor-
tovním trenérem mládeže. Děti byly 
nejprve seznámeny se základními 
sportovními disciplínami, sprintem, 
skokem dalekým, hodem do  dálky 
a slalomem. Dále byly poučeny o do-
držování pravidel, které jsou ve spor-
tu důležité a  se správným způsobem 
životosprávy. Další část projektu byla 
realizována na  zahradě MŠ, kde pod 
vedením odborníka se děti rozcvičily 
a protáhly tělo před samotným spor-
tovním výkonem. Poté již probíhaly 
na hřišti závody a následovala relaxace 
a vyhodnocení jednotlivých disciplín. 
Děti cvičily s  chutí jako opravdoví 
sportovci a  získaly také nové zkuše-
nosti a dovednosti.
Druhý projektový den s  názvem 
„Máme doma zvířátko“ byl veden 
lektorkou Agentury ARCAM, která 
realizuje zábavně naučné přednášky 
o  zvířátkách určených pro děti MŠ. 
První část projektového dne probíhala 
ve  třídě malých dětí a byla přizpůso-
bena jejich věku, např. hrou s  plyšo-
vými zvířátky či omalovánkou. Druhá 
část byla určena předškolákům a byla 
doplněna o  podrobnější přednášku 
s videoprojekcí zvířátek vhodných pro 

domácí chov, jako je například pes, 
kočka, křeček, králík, rybičky, želva, 
papoušek a další. Kromě tematických 
pohybových her s  říkánkami si děti 
vyzkoušely i cvičení jógy „Kočka“, kte-
rá velmi dobře působí na zádové svaly 
a páteř a učí sladit pohyb s dýcháním. 

Také starší děti dostaly za svou šikov-
nost obrázky k  vybarvení a  drobnou 
sladkost.
Děti byly z  obou programů nadšeny 
a společně se těšíme na další zajímavé 
aktivity, které nás v roce 2021 čekají.
Z důvodu koronaviru jsme v loňském 
roce nenacvičovali hudební program 
na mikulášský jarmark. Jaké bylo pře-
kvapení dne 4. 12. 2020, kdy zásluhou 
deváťáků a  obce Chuchelná Mikuláš 
přímo navštívil nejen naši mateřskou 
školu, ale také nižší stupeň v základní 
škole.

Za MŠ Chuchelná – Alena Valentová 
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MUZEUM CHUCHELNÁ V ROCE 2020 
I pro nás skončil covidový rok 2020, který nejen pro nás, ale i pro 
většinu klubů a spolků nebyl nikterak šťastný. Byli jsme připrave-
ni na mnoho společenských a kulturních akcí pro občany nejen 
Chuchelné, které jsme byli nuceni zrušit. Z důvodu fi nančních 
ztrát ze vstupného a výtěžků z plánovaných akcí jsme mohli reali-
zovat jen minimum našich aktivit.

Ovšem ne celý rok byl špatný. Obměnili jsme částečně své expozi-
ce, o kterých jsme psali v minulém zpravodaji. Zahájili jsme pro-
pagování naší činnosti a obce Chuchelná ve spolupráci s Českou 
televizí, kde jsme se několikrát představili v pořadech zabývají-
cích se vojenskou historií.
Jako Klub vojenské historie a členové muzea jsme přijali pozvání 
z Polska k rekonstrukci a připomenutí bojů o Miechowice, část 
polské Bytomi, kde probíhaly za II. světové války tuhé boje mezi 
německou armádou a  rudoarmějci. V  této rekonstrukci jsme 
ztvárnili nejen jednotky Wehrmachtu a Waff en SS, ale byla zde 
také zapojena ženská část klubu, a to německé Drk, jakožto oddíl 
zdravotních sester, které se s obrovským nasazením staraly o těžce 

zraněné kamarády v tomto boji. I když jsme se bránili ze všech sil, 
nakonec jsme byli nuceni ustoupit a naše pozice opustit.
Dalším, pro nás zajímavým zážitkem, bylo účinkování na dnech 
NATO v Ostravě, kterých jsme se účastnili na pozvání Slezské-
ho zemského muzea, a to jako vojáci Wehrmachtu, kteří bojovali 
v Opavsko-ostravské operaci. Tato inscenace bojů byla první své-
ho druhu na těchto dnech, kde bylo do ukázky zapojeno i obrně-
né vozidlo SdKfz 222 jako podpora pěchoty. Sezónu, která nebyla 
dlouhá, naši členové zakončili u Baltického moře – zde se nejed-
nalo již o žádné bojové ukázky, nýbrž o ukázky civilní a dobové 
módy. I když loňské Dny NATO byly bez veřejnosti, dostatečně 
tuto událost prezentovala veřejnoprávní televize.
Chtěl bych poděkovat nadšencům vojenské historie za  přízeň 
v  minulém roce, i  těm, kteří nás podporují a  pomáhají nám. 
Za podporu děkujeme také obecnímu úřadu a všem zastupitelům.
Naše muzeum můžete navštívit i v letošním roce každou so-
botu a neděli od 10:00 do 16:00 hod. 
Více informací na www.muzeum-chuchelna.com.

Marek Hnilka – člen KMB Chuchelná
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SBOR DOBROVOLNÝCH HASIČŮ CHUCHELNÁ, Z.S.

Shrnutí činnosti za rok 2020 
Činnost v letošním roce byla značně omezená z důvodu koronavirové epi-
demie. Nejen, že jsme nemohli uspořádat žádnou z našich plánovaných 
kulturních akcí, ale i sportovní sezóna byla chabá, jelikož byla spousta sou-
těží zrušena kvůli vládním opatřením. I přesto jsme se snažili vyvíjet co 
největší aktivitu.
Soutěžní tým mužů a žen nás v letošním roce opět reprezentoval v Noční 
hlučínské hasičské lize (NHHL). Sice se konalo pouze pět kol, ale všech 
jsme se poctivě zúčastnili. Výsledky v  letošním roce nebyly úplně ideál-
ní, jelikož nás trápily technické problémy se závodní mašinou, které pod-
stoupila několik servisů. Nakonec se v celkovém pořadí umístili muži na 
17. místě z 20 a tým žen na 6. místě z 9 družstev. Pohárových soutěží jsme 
se v letošním roce za daných okolností a v zájmu zdraví neúčastnili. 
Sbor měl v letošním roce odpočinek od příprav kulturních akcí, tudíž se 
mohl zaměřit na jiné věci. V měsíci březnu jsme uspořádali sbírku roušek. 
Dohromady se nám podařilo nahromadit bezmála 150 roušek, které jsme poté rozdali tam, kde to bylo potřeba. Tímto ještě jednou děku-
jeme všem dárcům, a to Daně Holaňové, Evě Meinhardové, Janě Tancosové, Alžbětě Černé a Lence Hradilové. V dubnu jsme se rozhodli 
zvelebit si prostor u hasičské zbrojnice. Konkrétně se jednalo o úpravu místa pod sušákem na hadice. Položili jsme dlažbu, zhotovili lavice 
a ohniště. Úprava byla nutná nejen pro to, abychom neměli hadice špinavé, ale také abychom se měli kde scházet v letních měsících. Dále 
v průběhu roku probíhaly nezbytné opravy a údržba sportovního náčiní a vybavení. V říjnu a listopadu jsme začali se stavbou a úpravou 
tréninkové dráhy v areálu ZŠ. Došlo k výkopu budoucího náběhu, dovozu první části podsypu, zabetonování obvodových obrubníků 
a prvním terénním úpravám. Další práce budou pokračovat na jaře příštího roku. Svépomocí si tak chceme zlepšit podmínky pro trénink 
a případné pořádání soutěží.
Díky dotaci Moravskoslezského kraje se nám podařilo nakoupit 10 kompletů nových vycházkových uniforem. Celkové náklady na tento 
projekt byly 68 026 Kč, z toho dotace z kraje činila 61 200 Kč. Dosavadní uniformy už dosluhovaly a bylo nutné je nahradit. Nyní můžeme 
opět důstojně reprezentovat náš sbor a obec na domácích, okrskových i krajských aktivech. Tímto děkujeme Moravskoslezskému kraji 
za tuto příležitost. 
Bohužel se náš sbor musel v letošním roce rozloučit i se svými dvěma členy. V červenci zemřel pan Antonín Komárek, který dlouhodobě 
obětavě pracoval s mládeží v našem sboru. V měsíci srpnu se pak konal pohřeb pana Arnošta Nábělka, který byl naším dlouholetým čle-
nem, a i přes svůj handicap nás vždy v naší činnosti podporoval. Vzpomínáme.  Štěpán Chrobaczek – starosta SDH Chuchelná

Shrnutí činnosti za rok 2020 z pohledu zásahové jednotky
V průběhu roku 2020 byla zásahová jednotka přítomna u celkem 32 udá-
lostí. Zpravidla se jednalo o technickou pomoc a jednu tzv. ostatní pomoc. 
Převážná většina zásahů čítala likvidaci spadlých stromů po  větrných 
smrštích, čerpání vody ze zatopených sklepů, likvidaci vos, či očistu ko-
munikací od nánosů bahna po vydatných deštích. V letošním roce jsme 
rovněž vykonávali asistence u sportovních a kulturních akcí jako např. Běh 
Chuchelnou nebo Bělský okruh. Taktéž jsme vykonávali požární asistence 
při pálení klestí pro zřizovatele. V rámci činnosti jsme také provedli čištění 
koryta potoku Zbojnička v místě křížení s ulicí Říční. 
V letošním roce jednotka mimo jiné zasahovala při odstraňování spadlého 
stromu v katastru obce Píšť a po domluvě také vyjela k likvidaci následků 
vydatných dešťů v obci Bělá. Celkem bylo v rámci zásahové činnosti od-
pracováno 50 hodin. 
V  rámci odborné přípravy jsme absolvovali praktický výcvik na  objekt 

KODUS, kde nás seznámil s objektem pan Alfréd Jaroš. Abychom byli pro případný požární zásah připraveni, seznámili jsme se s prostory 
tohoto objektu a  jeho technickým zázemím. Pravidelná odborná příprava probíhala vždy v rámci vládních opatření, dle každoročního 
plánu. Zřizovatel nám poskytl OOP pro možný zásah s přítomností COVID pozitivních pacientů. 
Výzva Gaszyn challenge
Výzvu zahájil dobrovolný hasičský sbor ve  vesnici Gaszyn.  Ve  výzvě se 
každá jednotka musela prezentovat videem, kde všichni její členové splní 
10 kliků a  fi nančně přispějí. Cílem bylo shromáždit dary pro jeden 
a půl roku starého Wojteka Howise, který trpí spinální svalovou artrofi í 
(SMA). Jeho jedinou nadějí je terapie nejdražším lékem na světě. Bylo za-
potřebí asi 10 milionů polských zlotých, což je asi 2,25 milionu eur. Výzva 
přišla z Polské republiky od našich družebních kolegů z OSP Roszkow. Vý-
zvu jsme splnili a jsme rádi, že jsme mohli přispět na dobrou věc.
O naší činnosti pravidelně informujeme na našich facebokových stránkách 
(https://www.facebook.com/JsdhChuchelna). V brzké budoucnosti je také 
připravena nová www stránka. Patrik Josefus – velitel JSDHO Chuchelná
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TJ SPARTAK CHUCHELNÁ, z. s.

TJ SPARTAK V ROCE 2020
Rok 2020 byl ve  znamení volební valné 
hromady, která se konala 1. 3. 2020. Byl 
na ní ustanoven nový výkonný výbor, je-
hož předsedou byl zvolen pan Miroslav 
Bedrunka, místopředsedou Ing.  Marek 
Vilím a  členy Ing.  Petr Depta, Bc.  On-
dřej Lejnar, Jiří Kostřeba, Patrik Novák, 
Ing. Jiří Boháč, Roman Kozlovskyj a Petr 
Radzik. Jménem celého nového výboru 
bych rád touto cestou ještě jednou podě-
koval za  dlouholetou a  přínosnou práci 
Ing. Rudolfu Sněhotovi.
Celý rok 2020 byl výrazně ovlivněn celo-
světovou pandemií koronaviru, což se sa-
mozřejmě výrazně projevilo také na fun-
gování všech složek Spartaku. Všechny 
oddíly tak byly nuceny svou činnost při-
způsobit aktuálním vládním nařízením, 
které nebyly vždy vydávány s dostatečným 
předstihem, tak aby bylo možno se na ně 
připravit. Zejména červencové vyhlášení 
Krajské hygienické stanice Moravsko-
slezského kraje o zrušení všech veřejných 
akcí, a to s okamžitou platností, způsobilo 
výrazné problémy, ale k  tomu se vrátím 
níže. Po sportovní stránce prakticky není 

moc co hodnotit. Celá jarní část 
fotbalových soutěží byla zrušena 
a  bylo rozhodnuto o  anulová-
ní soutěží. Jelikož byla odehrána 
pouze podzimní část, nikdo ne-
postoupil ani nesestoupil a náš A-
-tým ukončil ročník se 14 body na 
12. místě. B-tým ukončil ročník s 6 
body na konečném 14. místě. Před 
novým ročníkem soutěže bylo ná-
sledně rozhodnuto, že „béčko“ se 
již nebude přihlašovat do soutěže, 
a to zejména z důvodu mnoha zra-
nění a absencí hráčů v kádru. Bohužel po-
zitivní vývoj pandemie v letních měsících 
nevydržel dlouho, a tak ani podzimní část 
nového soutěžního ročníku nebyla dohrá-
na. Po osmi odehraných kolech je náš tým 
na 12. místě se 2 body.
Co lze hodnotit velice pozitivně je situace 
kolem mládeže. Naše starší přípravka se 
pod vedením Vlaďky Plačkové, Imricha 
Kotrče a Davida Steffk  a v průběhu roku 
výrazně rozrostla. Také naši Tygříci pod 
vedením Davida Steffk  a a Ondry Veselé-
ho čítají výrazný nárůst mladých fotba-

listů a fotbalistek. Zde je nutno poděko-
vat zejména rodičům, bez kterých by to 
nešlo. Věřím, že tato úspěšná spolupráce 
bude i  nadále pokračovat a  společně se 
nám podaří děti udržet u sportu. Dále se 
podařilo, i přes různé komplikace a nut-
ný posun termínů, uspořádat tři mládež-
nické turnaje. V této oblasti je však před 
námi ještě mnoho práce, a navíc součas-
ná pandemie nám to komplikuje. Přesto 
věřím, že je to správný směr a s pomocí 
rodičů se nám podaří v něm dále pokra-
čovat. 
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V  polovině roku bylo také nutné řešit 
pozici správce areálu. Petr Konečný, 
který tuto pozici vykonával, musel pod-
stoupit plánovanou operaci a bylo nutné 
jej nahradit. Nebyl to zrovna jednodu-
chý úkol, jelikož nastavil laťku hodně 
vysoko. Za  jeho vykonanou práci mu 
touto cestou velice děkuji a nezbývá než 
mu popřát úspěšnou rekonvalescenci. 
Jeho pozici nakonec od  1. června pře-
bral Petr Rybenský a  je nutné konsta-
tovat, že se tohoto úkolu zhostil velice 
dobře a  věřím, že v  tom bude nadále 
pokračovat.
Jak jsem již zmínil, některá rozhodnu-
tí z  důvodu pandemie výrazně ovliv-
nila nejen fungování Spartaku, ale 
také každoroční pořádání sportovní 
slavnosti, které byla plánována na  ví-
kend 17.–18.  7.2020. Vše však zhatilo 
vyhlášení Krajské hygienické stani-
ce Moravskoslezského kraje o  zrušení 
všech veřejných akcí, a  to s  okamžitou 
platností. S velkým úsilím a vstřícností 
všech zúčastněných stran se nakonec 
podařilo kulturní akci uskutečnit 29. 8. 
2020. Součástí náhradního termínu bylo 
po delší odmlce také utkání Vrch proti 
Spodku, nebo takzvaný Sever proti Jihu. 
Zde nešlo vůbec o výsledek. Cílem této 
akce bylo zejména obnovit tradici, po-
bavit se, nezranit se a  po  delší době se 

společně potkat na  hři-
šti.
Jelikož nám situace 
v  rámci sportovní čin-
nosti moc nepřála, moh-
li jsme využít volný čas 
k jiným účelům. V prů-
běhu roku bylo odpra-
cováno více jak 1.000 
brigádnických hodin, 
jejichž cílem bylo věno-
vat se údržbě a renovaci 
areálu. Podařilo se tak 
renovovat odvodnění 
hřiště a  odstranit beto-
nový kanál podél hřiště, částečně opra-
vit střídačky na  hlavním hřišti, opravit 
dlažbu kolem kabin, zrenovovat a natřít 
posezení před restaurací a doplnit o dal-
ší lavičky a  mnoho dalších drobných 
oprav. Z  důvodu bezpečnosti byly od-
straněny túje u starých kabin a vybudo-
ván nový zastřešený přístřešek pro pro-
dej vstupenek. Dále byl nově postaven 
most u dětského hřiště, které bylo také 
rozšířeno, a postavena nová bouda pro 
prodej občerstvení. K  největším akcím 
letošního roku však patří rekonstrukce 
restaurace, kde byly kompletně vyměně-
ny elektrické rozvody, zateplen a  reno-
vován strop uvnitř restaurace, natřeny 
radiátory a  instalováno nové osvětlení. 

V bývalé extrovce pak vznikla klubovna 
všech oddílů. Zde je třeba velice podě-
kovat za podporu obci, bez které by ne-
bylo možné tyto akce realizovat. 
Je třeba také zmínit, že nás bohužel 
v  roce 2020 opustilo několik dlouhole-
tých členů Spartaku, bývalí hráči Spar-
taku Milan Budzel a Alfons Žvaka, Pa-
vel Fojtík, dlouhodobý správce areálu, 
aktivní rybář Antonín Komárek a Emil 
Štefek. Bohužel kvůli koronaviru nebylo 
možno se s nimi důstojně rozloučit. Rád 
bych jim touto cestou vzdal hold a po-
děkoval za  dlouholetou práci, přínos 
a přízeň Spartaku.

Ing. Marek Vilím 
– místopředseda TJ Spartak, z. s.
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MYSLIVECKÝ SPOLEK CHUCHELNÁ VE SLEZSKU, Z. S.
Vývoj koronavirové epidemie měl samozřej-
mě vliv i na myslivost v naší obci. V loňském 
roce jsme uspořádali tradiční myslivecký 
ples, který byl plně obsazen. Děkujeme všem 
hostům za zájem a těšíme se na další setká-
ní. Bohužel pořádání dalších kulturních akcí 
bylo silně ovlivněno šířením nemoci CO-
VID – 19, kdy z důvodu mimořádných opat-
ření a uzavření hranic jsme byli nuceni zrušit 
letní a podzimní myslivecké hody, zrušen byl 
i Den obce a nakonec i Mikulášský jarmark, 
na kterých se mělo naše sdružení spolupodí-
let. Jako malou kompenzaci pro občany jsme 
zpracovali téměř 400 kg zvěřinových klobás.
Práce myslivce je ovšem z velké části indi-
viduální, virus rozhodně nemohl zastavit 
přikrmování zvěře v  době nouze, v  rámci 
možností dle opatření byly sestavovány bri-
gádnické skupiny pro údržbu a obnovu my-
sliveckého zařízení a v neposlední řadě také 
probíhal průběžný odlov zvěře dle plánu 
lovu. Všechny hony, kterých bylo letos v plá-

nu čtyři, byly rovněž zrušeny, i když ve ved-
lejších obcích proběhly. Vzhledem k  tomu, 
že většina našich členů je v rizikové skupině, 
bylo rozhodnutí našeho vedení správné.
Bohužel koronavirová krize a  uzavření 
obchodů, sportovních zařízení a  omezení 
dalších služeb vedly k tomu, že pro mnoho 
lidí se les stal jedinou kulturní či sportovní 
aktivitou, a tak výskyt lidí v lese neúměrně 
narostl. Samozřejmě, že valná většina těchto 
nových „milovníků“ přírody nemá absolutní 
ponětí o tom, jak se v lese chovat, takže místo 
zvěře a klidu jste v lese mohli nacházet spíše 
binec a kravál. Při obhlídkách revíru jsem si 
mnohokrát všiml některých spoluobčanů, 
jak tento nepořádek uklízí, za což jim patří 
velký dík. Proto prosím, uvědomme si, že 
když do  lesa vstupujeme, tak jsme tam jen 
na  návštěvě. Les není nás všech, les patří 
těm, kdo tam bydlí a dává nám, co může. Víc 
z něj brát nesmíme, jinak umře.
Do  nového roku 2021 přejí myslivci všem, 

aby tuto krizi zvládli a dostali se zpět do sta-
rých kolejí, pokud to bude ještě možné.

Za MS Chuchelná ve Slezsku, z. s. 
– Bc. Ondřej Lejnar

OHLÉDNUTÍ ZA TENISOVÝM ROKEM 2020
I přes značnou omezenost možností vyu-
žívat areál tenisových kurtů způsobenou 
pandemií COVID-19 se podařilo v  roce 
2020 dokončit zásluhou Reného Micha-
líka a  Radima Zahradníka rekonstrukci 
tenisových kurtů, hlavně tréninkovou 
zeď pro děti. Byla provedena úprava okolí 
a dosypání kačírku podél plotu ze strany 
dětského hřiště, na dalších úpravách bu-
deme pokračovat i v letošním roce. Naše 
kurty patří k nejlépe udržovaným, o čemž 
svědčí i  kladné reference všech hráčů, 
soupeřů i rekreantů, kteří kurty využívají 
v hojné míře.
Co se týče sportovních výsledků, soutěž 
AMTEL v roce 2020 hrály dvě naše druž-
stva. Po sloučení týmů A a B toto společné 
družstvo ve složení Lukáš Peterek, David 
Valenta, Michal Suchánek, René Gregoři-

ca, Jiří Hájčík a Petr Kuchejda bez velkých 
problémů postoupilo ze třetí ligy do dru-
hé. Druhé družstvo +50 starší ve  složení 
Jiří Kostřeba, Stanislav Zajíček, Jiří Cha-
mrada st., Valtr Rolný, Eduard Bartusek 
a  Luboš Kuřidém čeká v  letošním roce, 
z důvodu loňské pandemii, ještě fi nálový 
s  družstvem Hájem ve  Slezsku A, který 
rozhodne o  celkovém prvenství. Zápas 
bude zahajovacím utkáním letošního roč-
níku, pokud to celková situace dovolí.
V omezeném režimu probíhala i činnost 
tenisové školy pod vedením Jiřího Kost-
řeby. Pokud nám bylo dovoleno, tréno-
valo 16 dětí ve  třech skupinách dvakrát 
týdně. Bohužel z důvodu pandemie jsme 
nemohli dětem uspořádat turnaje či malé 
posezení s  rodiči. Doufám, že se nám to 
podaří napravit v letošním roce.

Závěrem bych chtěl poděkovat všem, kteří 
chodili na brigády, hlavně rodičům žáků 
tenisové školy i hráčům, obci Chuchelná 
i  sponzorům za  fi nanční podporu a  po-
přát všem do nového roku hodně zdraví, 
klidu a pohody.

Jiří Kostřeba 
– předseda tenisového oddílu

VEŘEJNÁ SBÍRKA NA REKONSTRUKCI SKAUTSKÉHO DOMU V OPAVĚ 
Milí rodiče a přátelé,
jistě víte, že skaut není pouhý kroužek, je to životní styl. Pomáhá 
lidem každého věku získávat nové zkušenosti a přátelé, propo-
juje generace a umožňuje zůstat ve styku s přírodou. Zájemců 
o skauting přibývá, což je zcela určitě dobrá zpráva. Tento ná-
růst však přináší i jisté komplikace. 
Obracíme se na Vás s prosbou o pomoc při fi nancování rekon-
strukce Skautského domu v Opavě, kde se ke schůzkám schází 
i děti z Vaší obce. Během týdne se tam v rámci aktivit jednot-
livých oddílů vystřídá více než 250 dětí, o víkendech zde pak 
probíhají výpravy s přespáním, workshopy či vzdělávací akce. 
Kapacitně zkrátka Skautský dům ve své současné podobě pře-
stal dostačovat.
Celková rekonstrukce, jejíž součástí jsou nové klubovny, hygie-
nická zařízení, požární schodiště a bezbariérový přístup, je vy-
číslena na 14 miliónu korun. Z projektu IROP a ITI Ostravsko 
dostane 11 400 000,– Kč, zbývajících 2 600 000,– Kč musíme zís-
kat jiným způsobem. Bez vaší fi nanční výpomoci to nezvládne-

me. V případě zájmu Vám rádi vystavíme potvrzení o daru pro 
odpočet z  daňového základu. Další informace na  orj.opava@
skaut.cz, transparentní účet sbírky: 2201843396/2010, VS 2021.

Mgr. Petr Tesař – předseda okresní rady Junáka v Opavě
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TURISTICKÝ KLUB CHUCHELNÁ, Z. S.
Jak už je ve spolku po řadu let dobrým 
zvykem, byl vloni pro členy připra-
ven velmi bohatý program, zahrnující 
prakticky celý rok 2020. Mohli toho 
využít i  nečlenové spolku-občané naší 
vesnice nebo i zájemci odjinud. Zbývá-
-li totiž volné místo v autobusovém zá-
jezdu k výšlapům do blízkých hor nebo 
na jiné atraktivní místo v České repub-
lice či na Slovensku, kde se pravidelně 
vypravujeme, je naší snahou jej obsadit, 
aby nejelo zbytečně prázdné. Rovněž 
i  na  našich vycházkách rádi uvítáme 
občany i cizí účastníky, nečleny spolku, 
pohodové lidi, zejména se zájmem o tu-
ristiku.
Na výroční členské schůzi v únoru jsme 
se domluvili na ročním programu:
• čtyři sobotní zájezdy k výšlapům
• jeden osmidenní zájezd na Šumavu
• úterní vycházky „Po našem Slezsku“
• táborák pro členy
• akce pro širokou veřejnost „Dálko-

plaz“

Rok 2020 však byl nejen v naší republice 
ve znamení pandemie nákazy Covid-19. 
Tato skutečnost také poznamenala i ně-
kterou loňskou činnost našeho spolku. 
Díky řádícímu viru se neuskutečnil při-
pravený jednodenní květnový zájezd 
do Podbeskydí s krásnou trasou Helfš-
týn–Lázně Teplice nad Bečvou-Hranic-
ká propast-Hranice. Rovněž červnový 
sobotní zájezd na  Slovensko s  nachys-
tanou trasou s  výstupem na  Veĺkou 
Raču a s cílem ve Staré Bystrici se pro 
uzavření hranic na  Slovensko nemohl 
realizovat.

O to větší byla radost z uskutečněného 
osmidenního zájezdu na  Šumavu. Vy-
dařil se náramně. V prvním červenco-
vém týdnu došlo ve státě k uvolňování 
protiepidemických restrikcí a mohlo se 
tedy jet. Zájem byl obrovský-více než 50 
míst v  autobuse bylo ihned obsazeno. 
Naši základnu jsme měli v Sušici. Sušice 
je jak známo, bránou Šumavy, a  právě 
odsud jsme vyráželi naším autobusem 
k  výšlapům do  „šumavských hvozdů“ 
a  za  dalšími přírodními, kulturními 
nebo technickými zajímavostmi této 
oblasti.

Podařilo se nám navštívit vrcholy Špi-
čák 1202 m, Pancíř 1214 m, Poledník 
1315 m, jezera Černé, Čertovo a Prášil-
ské, rozhledny Svatobor, Špičák a Poled-
ník. Prošli jsme se podél nejkrásnějšího 
úseku úžasné zlatonosné řeky Vydry 
z  Modravy k  Čenkové pile, viděli/pro-
hlédli si zámek Hrádek, hrady Kašperk 
a  Rabí, městské památkové rezervace 
v  Horažďovicích a  (cestou tam) v  Pel-
hřimově a sídla Sušice, Prášily, Kašper-
ské Hory, Železná Ruda atd.
Také srpen byl pro další naši plánova-
nou akci – spolkový táborák příznivě 
nakloněn. Táborák se uskutečnil. Se-
šli jsme se v  krásném  prostředí areálu 
chaty Mysliveckého sdružení v  Chu-
chelné v  Restě. Za  velmi pěkného po-
časí jsme poseděli u ohně, opekli párky, 
občerstvili se a povykládali si zážitky ze 
Šumavy a  také popřemýšleli, co udělat 
v následném roce. Zde přidávám k dob-
ru zajímavý postřeh-chválu některých 
našich členů, kteří nejsou z Chuchelné, 
jednak na  nádherný areál chaty Mys-
liveckého sdružení, ale také na  hezky 
upravenou obec, kterou si při příchodu 
do Resty na táborák prošli. 
Další jednodenní výšlapy připravené 
na  září do  Moravskoslezských Beskyd 
s trasou Rožnov pod Radhoštěm–Rad-
hošť–Pustevny–Trojanovice a  na  říjen 
do  Jeseníků s  trasou Žulová-Venušiny 
misky-Vidnava už tak radostné nebyly, 
neboť se neuskutečnily. Sice to epide-
miologická situace ještě dovolovala, ale 
vzhledem k zvyšujícím se počtům naka-
žených lidí ve  státě se začal projevovat 
faktor strachu členů spolku z  nákazy 
a zájezdy se musely pro malý zájem zru-
šit.
Jednoznačný úspěch ale vloni slavily 
úterní vycházky „Po  našem Slezsku“. 
Spolek je pro členy i  ostatní zájemce, 
kteří se mohou zúčastnit procházek 
ve všední den, uspořádal vloni nakonec 
7. První vycházka 25. 2. byla v  Opavě 

ke  Stříbrnému jezeru a  Vojenskému 
splavu; druhá 10. 3. „sněženková“ ze 
Studénky do  Poodří za  „mraky kve-

toucích sněženek a  za  medvědím čes-
nekem“; třetí 2. 6. v  okolí Štáblovic; 
čtvrtá 16. 6. Jánské Koupele-přehrada 
Kružberk; pátá 8. 9. v okolí Hradce nad 
Moravicí; šestá 22. 9. Třemešná–Slezské 
Rudoltice a  poslední 6. 10. Chotěbus–
Archeopark a Rybí dům. Tyto nenároč-
né jednodenní vycházky vedli členové 
spolku pan Zlotý a paní Quisová a byl 
o  ně zájem jak mezi členy spolku, tak 
i u nečlenů.

Závěrem dodávám, že i vloni spolek ří-
dil pětičlenný výbor v čele s předsedou 
Ing.  Petrem Horným, fi nanční hospo-
dářkou byla Jarmila Dolejšová a  kont-
rolní komisi předsedal Ing. Josef Kubný.
Za  Spolek děkuji zastupitelům obce, 
radním i  panu starostovi za  podporu 
naší činnosti.

Ing. Petr Horný – předseda 
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HISTORIE ZVONU Z ROKU 1779
V roce 1773 získal Jan Karel Lichnovský pruský knížecí titul pro svůj rod. 
Na  znamení díků postavil v  roce 1776 v  Chuchelné zámeckou kapli se 
zvonem Povýšení sv. Kříže. Zvon byl vyroben významným opavským zvo-
nařem Franzem Valentinem Stankem (1734–1791) a dle letopočtu prav-
děpodobně instalován do zvonice o tři roky později. Jedná se o malý zvon, 
umíráček, který váží 16,7 kg. Na zvonu je německý nápis „IN NAHMEN 
DES HEILIGEN CREUZ ERFUNDUNG - DER PATRONUS FURST 
LICHNOWSKY AD. 1779 – FRANTZ STANKE HAT MICH TROPPAU 
GEGOSSEN“, což v  překladu znamená „Ve  jménu Povýšení sv. Kříže – 
dobrodinec kníže Lichnovský ad. 1779 – Franz Stanke mě odlil v Opavě“. 
V letech 1903 byl zvon přemístěn do mauzolea, které zažilo pravděpodob-
ně tři větší opravy, a to v letech 1959, 1968 a 1976, což dokládají zázna-
my již dnes zesnulého občana Chuchelné Josefa Gargoše ve zvonici. Zvon 
sloužil občanům Chuchelné až do roku 1996. Při výstavbě nového kostela 
se zvažovalo o jeho opětovném přemístění a jeho využití. Zvon byl proto 
sundán, ke svému účelu již přestal sloužit, neboť do nového kostela se ne-
chaly odlít dva větší zvony.  V roce 2020, během opravy spodního vstupu 
mauzolea se začalo po něm pátrat a zjistilo se, že leží již 24 let ve zvoni-
ci nového kostela. Následoval odvoz do Hradce nad Moravicí k vyčištění 
a částečnému restaurování, které provedl pasíř Pavel Strakoš. Na chuche-
lenský odpust v  neděli 13. 9. 2020 byl znovu posvěcen P.  Vlastimilem 
Krajčovičem a na krmáš v roce 2021 bude opět instalován do mauzolea 
Lichnovských.
Jedním ze zásadních fenoménů během obou světových válek byly postup-
ně se prohlubující hospodářské komplikace a nedostatek surovin. Jejich 
hmatatelným výrazem se staly rekvizice kovů pro potřeby válečného prů-
myslu, které zasáhly i vybavení kostelů a kapliček. Zvláště citlivě byly oby-
vatelstvem vnímány rekvizice zvonů, které tehdy ještě hrály v životě spo-
lečnosti nemalou roli, a lidé k nim často měli niterný vztah. Zvony Franze 
Stankeho, které ušly těmto válečným rekvizicím, dnes na Hlučínsku ještě 
slouží v Bělé (1765), Kra-
vařích-Koutech (1773) 
a  v  Kobeřicích (1794). 
Dalším neroztaveným 
zvonem tohoto typu 

od zvonaře Stankeho je zvon z bývalé zámecké kaple z Chu-
chelné.
Nechť zvon Povýšení sv. Kříže z  roku 1779 nejen připomí-
ná dávnou historii Chuchelné, ale zároveň se stane odkazem 
do naší neznámé budoucnosti.

Ing. Rudolf Sněhota – starosta obce Chuchelná
 
Svěcení zvonu

Zvon před vyčištěním

Zvon po vyčištění

Záznamy oprav ve zvonici
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 DĚJINY OBCE CHUCHELNÁ ZA PANOVÁNÍ FELIXE LICHNOVSKÉHO
Felix Maria Vincenz Andreas kníže Lichnovský z  Voštic se narodil 
na zámku v Hradci nad Moravicí dne 5. dubna 1814 jako nejstarší syn 
knížete Eduarda Lichnovského z Voštic a jeho manželky Eleonory Zi-
chy. Dětství Felix trávil střídavě ve  Vídni a  na  zámku v  Hradci nad 
Moravicí. Od otce se naučil německy, od matky maďarsky a od oby-
vatelů, s jejichž dětmi si hrával na lukách a v lesích, česky, uměl však 
i další jazyky. Po dědovi zdědil zálibu v hudbě, po otci temperament 
a  spisovatelský talent, po  matce dobrodružnou povahu uherských 
magnátů, a  to vše dalo vyniknout protikladům v  jeho povaze. Muž, 
který vícekrát prokázal své sociální cítění, současně jedním dechem 
holdoval všem nectnostem tehdejší šlechty. 
V  letech 1825–1830 absolvoval německé gymnázium v  Opavě. Poté 
pokračoval ve studiu práv na olomoucké univerzitě. Studia však ukon-
čil v roce 1832 bez získání akademické hodnosti. Možná chtěl pomáhat 
otci v sepisování dějin Habsburků, ale ekonomické potíže, v nichž se 
ocitly statky Lichnovských, jej nakonec přiměly hledat jistější kariéru 
ve  státní službě. V roce 1835 nastoupil jako jednoroční dobrovolník 
vojenskou službu u husarského pluku č. 6 pruské armády. Nepřivykl 
strohému vojenskému životu a  jeho vojenská služba byla provázena 
skandály. Po  odslouženém roce proto z  armády odešel a  ucházel se 
o místo v pruských diplomatických službách. Brzy se však svými další-
mi skandály v Berlíně uvedl jako nežádoucí osoba a jeho žádosti neby-
lo vyhověno. Situaci řešil odchodem z Německa a účastí ve španělské 

občanské válce. V jeho rozhodnutí pravděpodobně nehrály roli idealistické pohnutky, ale jednalo se spíše o ješitnou 
reakci na odmítnutí své žádosti. Současně tím řešil i sílící tlak věřitelů na splacení svých dluhů. 
Ve Španělsku došlo ke střetnutí mezi dvěma členy vládnoucího rodu Bourbonů donem Carlosem a donem Fernan-
dem. Když pokusy obou o smíření nevedly k úspěchu, vypukla mezi tábory jejich přívrženců válka. Felix Lichnovský 
se rozhodl podpořit toho, jenž v jeho očích byl více legitimním vládcem Španělska. Již v březnu 1837 byl v Baskicku 
přijat donem Carlosem, vstoupil do jeho armády a zúčastnil se řady bojů, v nichž vynikl velkou odvahou a byl i lehce 
raněn. V lednu 1838 jej don Carlos pověřil diplomatickou misí v Paříži, Salzburgu, Vídni a Modeně k vyjednání vojen-
ské pomoci, což se mu však nepodařilo. Vrátil se k donu Carlosovi, znovu bojoval po jeho boku a byl podruhé raněn. 
Po defi nitivní porážce dona Carlose v září 1839 Španělsko opustil. Pobýval pak v Bruselu a Paříži, seznámil se tam s Fe-
rencem Lisztem a stal se jeho přítelem, psal články pro německé a francouzské časopisy o svém působení ve Španělsku 
a vzpomínky na ně se rozhodl zpracovat i knižně. 
Mezitím se situace na pruských statcích jeho otce Eduarda ještě více zhoršila. Kníže Eduard se obrátil 13. června 1837 
na pruského ministra spravedlnosti s žádostí o zákrok proti chystaným exekucím. Ministr nařídil jejich odložení s tím, 
že se musí najít jiné řešení situace. Prozatímní správy majorátních statků 
se proto ujala kněžna Eleonora Lichnovská, která za tím účelem přesídlila 
na  delší dobu do  Chuchelné. Ve  prospěch knížete Eduarda zasáhl císař 
Ferdinand V. a  také Felix Lichnovský, jenž jako Eduardův nejstarší syn 
připadal především v úvahu pro převzetí správy majorátu, který se snažil 
otci pomoci. Za pobytu ve Vídni sjednal 9. června 1838 s otcovým sou-
hlasem dohodu se svou matkou, jíž pronajal statky Chuchelná, Bolatice, 
Grabówka a Krzyźanowice. Eventuální zlepšení statků a způsoby hospo-
daření na nich tímto závisely na kněžně Eleonoře. Členové rodiny pro-
sadili 24. listopadu 1838, že Eduard Lichnovský byl skutečně prohlášen 
za marnotratného a zbaven práva dispozice nad zmíněnými statky. Pak 
ovšem nezbylo nic jiného, než aby se Felix Lichnovský ujal podle ustano-
vení majorátní listiny jejich správy. To samozřejmě vyvolalo nový odpor 
věřitelů, kteří v tom spatřovali porušení smlouvy o pronájmu z 22. února 
1835 a bránili Felixi Lichnovskému v převzetí statků. Ten musel s Lejeu-
ney zahájit soudní spor, což za situace, kdy se zdržoval ve Španělsku, Belgii 
a Francii, mohl činit jedině prostřednictvím právních zástupců s nema-
lými obtížemi. V roce 1842 podnikl kníže Felix tříměsíční cestu do Por-
tugalska. Při návratu přes Španělsko byl v Barceloně poznán jako bývalý 
karlista, dne 20.  srpna 1842 zatčen, 10 dnů vězněn a posléze propuštěn 
po intervenci Francie, Ruska a Rakouska. Přes Francii se vrátil do Němec-
ka. 

4. kníže Felix Lichnovský (1814–1848)
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Je jasné, že o tom, co se dělo na jeho statcích, mohl Felix Lichnovský něco vědět snad jen z nepříliš obšírných zpráv 
svých podřízených úředníků. Jeho větší osobní angažovanost můžeme předpokládat asi jen v případě fi nancování vy-
budování nové chuchelenské školy. To se ovšem změnilo poté, když vrchní zemský soud v Ratiboři ukončil 17. ledna 
1843 Felixovy vleklé spory s Lejeuney formálním zrušením jejich správy majorátních statků Lichnovských, předal je 
Felixovi Lichnovskému a umožnil mu tak ujmout se přímo a bezprostředně jejich řízení. Felix se pak usídlil na zámku 

v Krzyźanowicích. 
V  létě 1843 za  ním přijel Ferenc Liszt. Pobýval s  ním v  Krzyźanowicích 
a vypomáhal penězi získávanými z honorářů za svá četná hudební vystou-
pení. Kníže Felix pomoci skutečně potřeboval, i když se zadlužení jím pře-
vzatých statků poněkud snížilo.  Stále ještě na nich vázly velké dluhy a bylo 
třeba se s nimi vyrovnat. Sháněl peníze na umoření dluhů, kde a jak se dalo. 
Pomáhali mu přátelé, něco opět získal z výnosů hospodaření na statcích. 
Největší pomoci se mu však dostalo vskutku podivuhodným způsobem. 
V srpnu 1843 se seznámil v Zaháni s vévodkyní Dorotheou Talleyrand – 
Périgordovou, majitelkou tamního panství. Byla to sestra Kateřiny Vilemí-
ny vévodkyně zaháňské, známé paní kněžny z „Babičky“ Boženy Němcové. 
Po smrti své starší sestry Kateřiny Vilemíny převzala celé zaháňské panství 
a získala velké bohatství. Felix Lichnovský a vévodkyně Dorothea se stali 
přáteli. Jejich svazek však brzy přerostl v bouřlivou a intenzívní lásku. Do-
rothea se rozhodla pomáhat svému mladému příteli tam, kde to nejvíce 
potřeboval, a  to při odstraňování dluhů, zatěžujících jeho panství. Podle 
zachovaných dokladů mu takto poskytla nejméně 200 000 tolarů. 
Felix Lichnovský převzal správu nad rodovým panstvím v roce 1845. Nyní 
se mohl věnovat zlepšování poměrů na chuchelenském majorátním pan-
ství a měl v tomto ohledu úspěchy, kdy dosáhl formálního připojení statku 
Bolatice k tomuto majorátu. Podpořil výstavbu železnice z pruské Ratiboře 
do rakouského Bohumína přes jeho sídelní Krzyźanowice. 
Zima 1847–1848 byla těžší než předchozí. Na mnoha místech panoval hlad 

a epidemie skvrnitého tyfu. Kníže Felix Lichnovský za tyfové epidemie osobně pomáhal postiženým, staral se o chudé 
nemocné a na střelnici v Ratiboři zřídil domov pro chudé sirotky. Tím vším si zjednal mezi obyvatelstvem značnou 
vážnost. V  polovině března 1848 byl povolán k  poradám s  králem Bedřichem Vilémem IV. do  Berlína poté, když 
ve Vídni došlo 13. března 1848 k revoluci a dalo se očekávat něco podobného i jinde. V Berlíně se Felix pokusil přesvěd-
čit krále Bedřicha Viléma IV., aby předešel výbuchu revoluce tím, že by dal zemi umírněnou ústavu. Král odmítl, načež 
18. března 1848 v Berlíně skutečně k revoluci došlo. Felix Lichnovský stěží zachránil krále před rozzuřenými povstalci. 
Ani tím si ovšem nezjednal jeho vděk a 10. dubna 1848 se značně rozmrzelý vrátil do Slezska.
Ve volbách v květnu 1848 byl za okres Ratiboř zvolen poslancem do tzv. frankfurtského parlamentu. Když ale v polo-
vině září 1848 vypuklo ve Frankfurtu agresivní lidové povstání, stal se Felix jednou z jeho obětí. Navečer 18. září 1848 
byl společně s generálem Hansem von Auerswald během projížďky a obhlídky situace přepaden rozvášněným davem 
a zlynčován. Ač se vojákům podařilo vysvobodit ho ještě živého, před půlnocí zemřel. 
Před svou smrtí Felix ještě pořídil poslední vůli, ve  které odkázal panství Hradec nad Moravicí Dorotě Zaháňské. 
Felixova matka kněžna Eleonora testament uznala a panství tak přešlo do majetku Dorothy. Ta ponechala mobiliář 
zámku Lichnovským a za dva roky prodala Hradec Felixovu bratru Robertovi za 553 822 zlatých 51 krejcarů. Felix i ge-
nerál Auerswald měli slavnostní pohřeb na frankfurtském 
Rossmarktu 21. září 1848 a byli pochováni na frankfurt-
ském hřbitově. Organizaci pohřbu i veškeré náklady pře-
vzala Dorotha Zaháňská. Na přání rodiny Lichnovských 
však bylo tělo knížete Felixe brzy exhumováno, 21. října 
1848 převezeno do Krzyźanowic, odtud do Hradce a tam 
bylo 23. října 1848 pohřbeno ve hřbitovní kapli sv. Jakuba, 
zřízené v místní části Podolí. Zádušní mši při této příle-
žitosti sloužil Felixův bratr Robert Lichnovský z  Voštic. 
Felixovo srdce v kovové schránce spolu s jeho posmrtnou 
maskou si odvezla vévodkyně Zaháňská. 
Smrt knížete Felixe Lichnovského symbolicky uzavřela jak 
na jeho rakouských, tak i na pruských statcích kapitolu dě-
jinného vývoje zvanou feudalismus. V jeho osobě zemřel 
v rodině Lichnovských poslední rytíř.

Výtažek z knihy „Dějiny obce Chuchelná“

Dorothea Záhaňská
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Významná výročí v obci Chuchelná v roce 2021
1776 245 let Schváleno vybudování zámecké kaple mimo zámek Lichnovských – stavba zahájena v březnu a v srpnu vysvěcena
1806 215 let Na zámku Lichnovských na Hradci pobýval Ludvík van Beethoven.
1841 180 let Započalo se se stavbou první školní budovy zásluhou Felixe Lichnovského, později známou jako Rychlíkovec
1866 155 let Karel Maria Lichnovský získal Řád Červeného orla I. třídy
1876 145 let O žních vznikl v obci velký požár, který zničil 2/3 obce, obytné budovy a hospodářská stavení
1896 125 let Knížetem Karlem Mariem Lichnovským zřízena ústřední mlékárna 
1901 120 let V areálu statku byla vybudována sýpka na obilí
  Dne 18. 10. zemřel na zámku Hradci nad Moravicí kníže Karel Maria Lichnovský 
  Dne 27. 10. byla přečtena závěť a vedením panství byl pověřen jeho syn Karel Maxmilián Lichnovský
  V prosinci kněžna Mechtilda připravila první vánoční nadílku pro chudé děti z obce, 31 dětí dostalo oblečení, psací 

potřeby a ovoce
1906 115 let Narozena kněžna Eleonora Lichnovská
1916 105 let Při sčítání lidu žilo v obci 525 obyvatel
  Kníže Lichnovský připravuje výstavbu nového zámku a lesoparku na Kopanině, ale vzhledem k válečným událos-

tem nebyl plán realizován
1921 100 let Dne 7. 1. se konala v novém kostele Povýšení sv. Kříže první mše svatá
  Dne 3. 3. kníže Lichnovský daroval pozemek na zřízení obecního hřbitova, který byl dne 6. 7. arcibiskupem Antoní-

nem Stojanem vysvěcen
  V květnu - schváleno stavební místo pro výstavbu školy – pozemek daroval kníže Karel Max Lichnovský
  Dne 1. 7. byla zřízena samostatná farnost Chuchelná povýšením zámeckého kostela na farní
  Dne 10. 10. byl P. Jan Valerián jmenován prvním knězem pro farnost Chuchelná
1926  95 let Zrušen provoz továrny na zpracování lnu, továrna byla v září uzavřena, v prosinci zahájen provoz provaznické fi rmy
1946 75 let Provedena exhumace padlých vojáků RA, ostatky převezeny na vojenský hřbitov do Hlučína
  Dne 3. 3. se uskutečnila první jízda vlaku na opravené železniční trati Chuchelná - Kravaře, která byla zničena za 

II. světové války
1951 70 let Zámek Lichnovských byl od 1. 7. převeden do státní zdravotní správy
  Dne 1. 9. zahájeno vyučování v bývalé budově Domě kavalírů pro 180 žáků z Chuchelné, Bělé a Strahovic se zajiště-

ním stravování dětí, 1,- Kč za oběd
1956 65 let Otevřeno pohostinství u Richarda Postulky (dnes Masarykova ul.) a obchod smíšeným zbožím v bývalé sokolovně 

u nádraží, provozovatelem bylo Lidové spotřební družstvo Jednota Hlučín
1961 60 let V březnu se uskutečnilo sčítání lidu v obci, v Chuchelné žilo 1098 obyvatel z toho 387 mužů, 402 žen a 309 dětí
1966 55 let Dne 29. 12. zemřel náhle obvodní lékař MUDr. Josef Lev
1971 50 let Byla zahájena výstavba dvou dvanáctibytových panelových domů
1976 45 let Ke dni 1. 1. došlo ke sloučení Místních národních výborů Chuchelné, Bělé a Strahovic, Chuchelná se stala na 14 let 

střediskovou obcí
1986 35 let Z rodinných důvodů uzavřeno pohostinství u Postulků a z hygienických důvodů uzavřen obchod smíšeným zbožím 

u nádraží 
  Dostavba 11 bytových jednotek v domě 274 ul. Komenského
1991 30 let Liberalizace cen – prudký nárůst cen potravin
  Ukončen provoz podniku Květena
  Otevřen hraniční přechod do Polska na jednorázovou propustku
  Dne 3. 3. při sčítání lidu měla obec 1313 obyvatel z toho 634 mužů, 679 žen
1996 25 let Ukončena výstavba nového kostela, který byl  dne 4. května vysvěcen olomouckým arcibiskupem P. Janem Graub-

nerem 
2011 10 let  Byla dokončena poslední oprava Kapličky sv. Anny z roku 1843 Rudolfem Hoňkem
2016 5 let Zakoupením pozemku obec zpřístupnila pamětní kámen na posledního srnce zastřeleného K. M. Lichnovským


